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Tid 03.03.2025 kl. 18:00 - 19:45 
 
Plats Elektroniskt sammanträde, Teams 
 
Behandlade ärenden: 
 
§ Rubrik Sida 
§ 19 Sammanträdets laglighet och beslutförhet 5 
§ 20 Justering av protokollet och val av protokolljusterare 6 
§ 21 Anskaffning av stamlägenhet till fastighet Bråtaäng 257-431-1-

28 
7 

§ 22 Svar på fullmäktigemotion 4/2023: Skapande av 
sommarjobbsplatser för unga för bekämpning av invasiva 
främmande arter 

14 

§ 23 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i 
fullmäktige (N.S.) och val av ny ersättare 

17 

§ 24 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i 
direktionen för affärsverket Kyrkslätts vatten (N.S.) och val av 
ny ersättare 

18 

§ 25 Anhängiga fullmäktigemotioner 20 
§ 26 Fullmäktigemotion 2/2025: Förstärkning av samarbetet mellan 

Kyrkslätts kommun och Omnia 
21 

§ 27 Fullmäktigemotion 3/2025: Främjande av äldres välbefinnande 
och stödjande av äldres funktionsförmåga i samarbete med 
välfärdsområdet 

22 

§ 28 Fullmäktigemotion 4/2025: En ny badstrand till Kantvikområdet 
– öppnande av Båtviks strand för kommuninvånarna 

24 
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Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Hyvärinen Reetta 18:00 - 19:45 I vice ordförande ordförande 

 Hakapää Minna 18:00 - 19:45 II vice ordförande  
 Aallonharja Piia 18:00 - 19:45 ledamot  
 Adlercreutz Anders 18:00 - 19:45 ledamot  
 Aintila Anna 18:00 - 19:45 ledamot  
 Blom Urho 18:00 - 19:45 ledamot  
 Ekman Jani 18:00 - 19:45 ledamot  
 Felipe Sini 18:00 - 19:45 ledamot  
 Fleming Johanna 18:00 - 19:45 ledamot  
 Frantsi-Lankia Marjut 18:00 - 19:45 ledamot  
 Frimodig Josephine 18:00 - 19:45 ledamot  
 Granström Anneli 18:00 - 19:45 ledamot  
 Gustafsson Stefan 18:00 - 19:45 ledamot  
 Haapaniemi Timo 18:00 - 19:45 ledamot  
 Harinen Ari 18:00 - 19:45 ledamot  
 Hedberg Hans 18:00 - 19:45 ledamot  
 Huhmarniemi Saara 18:00 - 19:45 ledamot  
 Jäppinen Sanni 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kaihlaranta Kati 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kajanti Carl-Johan 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kari Marko 18:00 - 19:45 ledamot  
 Karkinen Ronja 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kaurila Matti 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kilappa Antti 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kjerin Ulf 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kähkönen Jani 18:00 - 19:45 ledamot  
 Kämpe-Hellenius 

Jerri 
18:00 - 19:45 ledamot  

 Kärkimaa Elina 18:00 - 19:45 ledamot  
 Lankinen Arttu 18:00 - 19:45 ledamot  
 Leijala Aku 18:00 - 19:45 ledamot  
 Liljequist Kim 18:00 - 19:45 ledamot  
 Männikkö Kim 18:00 - 19:45 ledamot  
 Määttä Jussi 18:00 - 19:45 ledamot  
 Orko Maarit 18:00 - 19:45 ledamot  
 Piili Noora 18:00 - 19:45 ledamot  
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 Purra Riikka 18:00 - 19:45 ledamot  
 Ronkainen Tuovi 18:00 - 19:45 ledamot  
 Salonen Antti 18:00 - 19:45 ledamot  
 Salminen Ville 18:00 - 19:45 ledamot  
 Seppälä Ulla 18:00 - 19:45 ledamot  
 Suominen Tero 18:00 - 19:45 ledamot  
 Valtanen Hannu 18:00 - 19:45 ledamot  
 Valtonen Martin 18:00 - 19:45 ledamot  
 Virtanen Kari 18:00 - 19:45 ledamot  
 Ylikoski Jukka 18:00 - 19:45 ledamot  
 Åström Kim 18:00 - 19:45 ledamot  
 Brax Saara 18:00 - 19:45 ersättare  
 Jeremejew Miisa 18:00 - 19:45 ersättare  
 Jäntti Maija 18:00 - 19:45 ersättare  
 Lundell Patrik 18:00 - 19:45 ersättare  
 Toikka Anna-Mari 18:00 - 19:45 ersättare  
 Sailas Virpi  18:00 - 19:45 kommundirektör  
 Suihkonen Jaana  18:00 - 19:45 förvaltningsdirektör  
 Lindell Esa  18:00 - 19:45 ekonomidirektör  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
18:00 - 19:45 kommunutvecklings

direktör 
 

 Ikonen Eeva-Kaisa  18:00 - 19:45 bildningsdirektör  
 Pääkkönen Lea  18:00 - 19:45 personaldirektör  
 Sorvari Hannu  18:00 - 19:45 kommunjurist  
 Bergström Pia  18:00 - 19:45 specialsakkunnig  
 Sjöblom Kaj 18:00 - 19:45 representant för 

äldrerådet 
 

 Koskinen Juha-Matti 18:00 - 19:45 representant för 
rådet för personer 
med 
funktionsnedsättning 

 

 Berende Anton 18:00 - 19:45 representant för 
ungdomsfullmäktige 

 

 Store Simon  18:00 - 19:45 livskraftsdirektör  
 Kärkkäinen Otso  18:00 - 19:45 kommungeodet  
 Suomalainen Santeri 18:00 - 19:45 ict-stöd  
 Näppi Juha 18:00 - 19:45 ict-stöd  
 Jylhä Anne 18:00 - 19:45 kommunikationsexp

ert 
 

 Ekström Gunnel  18:00 - 19:45 protokollförare 
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Frånvarande Björk Tony, fullmäktiges ordförande  

 Bogatenko Nina, ledamot  

 Kosonen Liisa, ledamot  

 Myllyniemi Markus, ledamot  

 Sahiluoma Anna, ledamot  

 
 
 
 
Underskrifter 
  
 Reetta Hyvärinen Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 17.3.2025 
 
    
  Marjut Frantsi-Lankia  Josephine Frimodig 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 11.03.2025  
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 19  
    

 
 

Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 
beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
 
Redogörelse Kallelsen till kommunfullmäktiges sammanträde har publicerats på 

kommunens webbplats 26.2.2025.  
 

Samma dag har kallelsen skickats till fullmäktigeledamöterna samt till 
ersättarna.
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 20    
    

 
Beslutsförslag Kommunfullmäktige beslutar välja två protokolljusterare att justera 

protokollet från detta sammanträde. 
 

Beslut Marjut Frantsi-Lankia och Josephine Frimodig valdes till 
protokolljusterare. 
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Anskaffning av stamlägenhet till fastighet Bråtaäng 257-431-1-28 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 21    
90/10.00.01/2025  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beslutar att Kyrkslätts kommun enligt villkoren i det bifogade köpebrevet 
köper fastighet Bråtaäng 257-431-1-28 av Kiinteistö Oy Masalan 
Niittylampi, FO-nummer 0194241-1 så att ett outbrutet område cirka 5 
hektar som visas på kartbilagan kvarhålls för säljaren vid köpet. 
Fastigheten köps fri från inteckningar till köpesumman 1 400 000 euro 
 
2 
bevilja ett tilläggsanslag på 1 400 000 euro till anslagsreserveringen i 
projektgruppen ”jord- och vattenområden” i investeringsdelen i budgeten 
2025 för anskaffningen av fastigheten Bråtaäng 257-431-1-28 
 
3 
beslutar bevilja kommundirektören rätt att göra smärre justeringar i 
köpebrevet och befullmäktiga kommundirektören att underteckna 
köpebrevet så att köpet ska undertecknas inom tre månader efter att 
kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft. 

 
Behandling Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen presentade ärendet 

vid sammanträdet. Livskraftsdirektör Simon Store och kommungeodet 
Otso Kärkkäinen var också närvarande vid sammanträdet för att svara på 
frågor. 

 
 På förslag av sammanträdets ordförande Reetta Hyvärinen, ändrar 

kommundirektören den första meningen i redogörelsetexten  
 ”Kommunen har förhandlat om anskaffning av stamlägenheten på cirka 35 

hektar till fastighet Bråtaäng Rnr 1:28 så att ett outbrutet område på cirka 5 
hektar kvarhålls för säljaren vid köpet.” till följande: 

 ”Kommunen har förhandlat om anskaffning av stamlägenheten på ca 39,74 
hektar till fastighet Bråtaäng Rnr 1:28 så att ett outbrutet område på cirka 5 
hektar kvarhålls för säljaren vid köpet.”  

 
 Dessutom kompletteras kommunfullmäktiges beslut och köpebrevet med 

uppgiften om storleken på fastigheten Bråtaäng Rnr 1:28 (ca 39,74 hektar).  
 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 
under diskussionen hade getts remitterings- och anvisningsförslag enligt 
följande: 
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Remitteras till beredning (Huhmarniemi Saara):  
Under remitteringen undersöks möjligheten att köpa hela fastigheten till 
kommunen. Detta skulle ge kommunen bättre möjligheter att planera och 
genomföra området flexibelt och främja kommunens strategiska mål. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Ronja Karkinen, Johanna Fleming, 
Miisa Jeremejew, Jani Ekman, Kati Kaihlaranta, Anna-Mari Toikka, Maarit 
Orko, Elina Kärkimaa, Aku Leijala och Marjut Frantsi-Lankia. 
 
Remitteringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden 
konstaterade att man måste rösta om saken. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
fortsatt behandling av ärendet röstar ”ja” och de som understöder 
remittering av ärendet röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 38 ja-röster, 12 nej-röster och en röstade blankt. 
 
Fortsatt behandling av ärendet fick fler röster, så man beslutade fortsätta 
behandlingen av ärendet. 
 
Ja-röster: Antti Salonen, Arttu Lankinen, Stefan Gustafsson, Anna Aintila, 
Martin Valtonen, Jussi Määttä, Urho Blom, Saara Brax, Patrik Lundell, 
Hannu Valtanen, Kim Männikkö, Carl-Johan Kajanti, Maija Jäntti, Anneli 
Granström, Kim Liljequist, Kari Virtanen, Ulf Kjerin, Antti Kilappa, Marko 
Kari, Riikka Purra, Piia Aallonharja, Kim Åström, Jerri Kämpe-Hellenius, 
Sini Felipe, Tero Suominen, Ville Salminen, Matti Kaurila, Josephine 
Frimodig, Timo Haapaniemi, Ari Harinen, Jukka Ylikoski, Ulla Seppälä, 
Anders Adlercreutz, Noora Piili, Jani Kähkönen, Tuovi Ronkainen, Hans 
Hedberg och Minna Hakapää. 
 
Nej-röster: Saara Huhmarniemi, Marjut Frantsi-Lankia, Kati Kaihlaranta, 
Ronja Karkinen, Anna-Mari Toikka, Miisa Jeremejew, Sanni Jäppinen, Aku 
Leijala, Maarit Orko, Reetta Hyvärinen, Johanna Fleming och Jani Ekman.  
 
Elina Kärkimaa röstade blankt. 
 
 
Sanni Jäppinens anvisning: 

 I den fortsatta planeringen av planen beaktas målen för inledande av 
planen. 

 
 Förslaget till anvisning understöddes av Elina Kärkimaa, Maarit Orko, 

Saara Huhmarniemi, Anna-Mari Toikka, Miisa Jeremejew, Johanna 
Fleming, Kati Kaihlaranta och Ronja Karkinen. 
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 Anvisningsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 
att man måste rösta om saken. 

 
 Ordföranden föreslog att omröstningen förrättas så att de som understöder 

utgångsförslaget utan Sanni Jäppinens anvisning röstar ”ja” och de som 
understöder utgångsförslaget med Sanni Jäppinens anvisning röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 
 Vid omröstningen gavs 30 ja-röster, 17 nej-röster och 4 röstade blankt. 
 
 Ja-röster: Ulf Kjerin, Maija Jäntti, Saara Brax, Jerri Kämpe-Hellenius, 

Anneli Granström, Stefan Gustafsson, Patrik Lundell, Matti Kaurila, Urho 
Blom, Jani Kähkönen, Josephine Frimodig, Jani Ekman, Anders 
Adlercreutz, Carl-Johan Kajanti, Riikka Purra, Ari Harinen, Kim Männikkö, 
Antti Salonen, Tero Suominen, Marko Kari, Ville Salminen, Antti Kilappa, 
Kari Virtanen, Arttu Lankinen, Timo Haapaniemi, Hannu Valtanen, Noora 
Piili, Piia Aallonharja, Jukka Ylikoski och Jussi Määttä. 

 
 Nej-röster: Minna Hakapää, Johanna Fleming, Kati Kaihlaranta, Sanni 

Jäppinen, Ronja Karkinen, Reetta Hyvärinen, Tuovi Ronkainen, Martin 
Valtonen, Sini Felipe, Anna-Mari Toikka, Miisa Jeremejew, Marjut Frantsi-
Lankia, Saara Huhmarniemi, Maarit Orko, Elina Kärkimaa, Anna Aintila och 
Ulla Seppälä. 

 
 Kim Åström, Kim Liljequist, Aku Leijala och Hans Hedberg röstade blankt. 
 
 Ja fick fler röster, så Sanni Jäppinens förslag till anvisning godkändes inte. 
 
  

Anvisning (Kaurila Matti): 
I den fortsatta planeringen är målet med detaljplaneringen i enlighet med 
kommunstrategin ett småhusdominerat bostadsområde. 
 
Förslaget till anvisning understöddes av Ville Salminen, Saara Brax, Jani 
Ekman, Jukka Ylikoski, Aku Leijala, Hannu Valtanen, Urho Blom, Marko 
Kari, Kim Åström, Kari Virtanen, Ulla Seppälä, Piia Aallonharja, Jani 
Kähkönen, Maija Jäntti, Timo Haapaniemi, Anneli Granström, Jussi 
Määttä, Arttu Lankinen, Marjut Frantsi-Lankia, Martin Valtonen, Jerri 
Kämpe-Hellenius, Antti Salonen, Antti Kilappa, Ulf Kjerin och Anna Aintila. 
 
Matti Kaurilas anvisningsförslag godkändes enhälligt efter att ordföranden 
hört sig för om det. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade 

 
1 
att Kyrkslätts kommun enligt villkoren i det bifogade köpebrevet köper 
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fastighet Bråtaäng 257-431-1-28 på ca 39,74 hektar av Kiinteistö Oy 
Masalan Niittylampi, FO-nummer 0194241-1 så att ett outbrutet område 
cirka 5 hektar som visas på kartbilagan kvarhålls för säljaren vid köpet. 
Fastigheten köps fri från inteckningar till köpesumman 1 400 000 euro 
 
2 
bevilja ett tilläggsanslag på 1 400 000 euro till anslagsreserveringen i 
projektgruppen ”jord- och vattenområden” i investeringsdelen i budgeten 
2025 för anskaffningen av fastigheten Bråtaäng 257-431-1-28. 
 
3 
beslutar bevilja kommundirektören att göra smärre justeringar i köpebrevet 
och befullmäktiga kommundirektören att underteckna köpebrevet så att 
köpet ska undertecknas inom tre månader efter att kommunfullmäktiges 
beslut vunnit laga kraft. 
 
 
Dessutom beslutade kommunfullmäktige enhälligt godkänna följande 
anvisning: 
I den fortsatta planeringen är målet med detaljplaneringen i enlighet med 
kommunstrategin ett småhusdominerat bostadsområde. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 24.02.2025 § 56  
 
Beredare kommungeodet Otso Kärkkäinen, kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa 

Kauppinen och livskraftsdirektör Simon Store 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 
 
1.1 
beslutar att Kyrkslätts kommun enligt villkoren i det bifogade köpebrevet 
köper fastighet Bråtaäng 257-431-1-28 av Kiinteistö Oy Masalan 
Niittylampi, FO-nummer 0194241-1 så att ett outbrutet område cirka 5 
hektar som visas på kartbilagan kvarhålls för säljaren vid köpet. 
Fastigheten köps fri från inteckningar till köpesumman 1 400 000 euro 
 
1.2 
bevilja ett tilläggsanslag på 1 400 000 euro till anslagsreserveringen i 
projektgruppen ”jord- och vattenområden” i investeringsdelen i budgeten 
2025 för anskaffningen av fastigheten Bråtaäng 257-431-1-28 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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1.3 
beslutar bevilja kommundirektören rätt att göra smärre justeringar i 
köpebrevet och befullmäktiga kommundirektören att underteckna 
köpebrevet så att köpet ska undertecknas inom tre månader efter att 
kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen presenterade ärendet 

tillsammans med kommungeodet Otso Kärkkäinen och livskraftsdirektör 
Simon Store. Kommungeodet Otso Kärkkäinen lämnade sammanträdet 
efter behandlingen av denna paragraf kl. 15.43. 

 
 Ledamot Anna Sahiluoma anlände till sammanträdet under behandlingen 

av denna paragraf kl. 15.20. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom Kiinteistö Oy Masalan Niittylampi 
 
Redogörelse Tilläggsmaterialet har uppdaterats med 3 st. kartutdrag av fastigheten 

Bråtaäng 257-431-1-28. 
 
 
Kommunstyrelsen 10.02.2025 § 41  
 
Beredare kommungeodet Otso Kärkkäinen, kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa 

Kauppinen och livskraftsdirektör Simon Store  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
Kyrkslätts kommun enligt villkoren i det bifogade köpebrevet köper 
fastighet BRÅTAÄNG 257-431-1-28 av Kiinteistö Oy Masalan Niittylampi, 
FO-nummer 0194241-1 så att ett outbrutet område cirka 5 hektar som 
visas på kartbilagan kvarhålls för säljaren vid köpet. Fastigheten köps fri 
från inteckningar till köpesumman 1 400 000 euro. 
 
2 
bevilja ett tilläggsanslag på 1 400 000 euro till anslagsreserveringen i 
projektgruppen ”jord- och vattenområden” i investeringsdelen i budgeten 
2025 för anskaffningen av fastigheten BRÅTAÄNG 257-431-1-28. 
 
3 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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beslutar bevilja kommundirektören att göra smärre justeringar i köpebrevet 
och befullmäktiga kommundirektören att underteckna köpebrevet så att 
köpet ska undertecknas inom tre månader efter att kommunfullmäktiges 
beslut vunnit laga kraft. 

 
Behandling Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen, livskraftsdirektör 

Simon Store och kommungeodet Otso Kärkkäinen presenterade ärendet. 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 
under diskussionen hade getts följande remitteringsförslag: 
 
Saara Huhmarniemis remitteringsförslag: 
Remitteras för beredning så att kommunstyrelsen tillställs en karta över 
området som ska köpas. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Kati Kaihlaranta och Sanni 
Jäppinen. 
 
Remitteringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för 
om det. 
 
Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen, livskraftsdirektör 
Simon Store och kommungeodet Otso Kärkkäinen lämnade sammanträdet 
efter denna paragraf kl. 19.17. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning. 
 
För kännedom Kiinteistö Oy Masalan Niittylampi 
 
Redogörelse Kommunen har förhandlat om anskaffning av stamlägenheten på cirka 35 

hektar till fastighet BRÅTAÄNG Rnr 1:28 så att ett outbrutet område på 
cirka 5 hektar kvarhålls för säljaren vid köpet. Fastigheten ligger i området 
för detaljplaneprojektet Blåbärsbrinken, som anhängiggjordes genom 
kungörelse 11.1.2019. 

 
 I det justerade detaljplaneförslaget, som godkändes i samhällstekniska 

nämnden 15.6.2023 (§ 70)  har det område som ska kvarhållas anvisats 
som kvartersområde för bostadsbyggnader. 

 
 I och med fastighetsaffären kan kommunen vid den fortsatta beredningen 

av detaljplanen för Blåbärsbrinken svara mot målet i Kyrkslätts strategi 
2024–2030 genom att planlägga ett naturnära, trivsamt och tryggt 
bostadsområde på det markområde som ska anskaffas samt främja 
uppnåendet av budgetmålet gällande tomtöverlåtelser för egnahemshus. 

 
 Bilagor till föredragningslistan: 

• köpebrev 
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 Tilläggsmaterial till föredragningslistan: 
• förslag till markanvändningslösning 
• registerutdrag 

 
   
 
 
 
 
Liitteet / bilagor 

1 Köpebrev BRÅTAÄNG 257-431-1-28_20250130 
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Svar på fullmäktigemotion 4/2023: Skapande av sommarjobbsplatser för unga för bekämpning 
av invasiva främmande arter 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 22    
222/10.03.01.03/2023  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige svaret nedan på 

fullmäktigemotion 4/2023: Skapande av sommarjobbsplatser för unga för 
bekämpning av invasiva främmande arter och att fullmäktige anser att 
svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Maarit 

Orko under diskussionen hade gett följande förslag till anvisning: 
 

Anvisning: I utarbetandet av budgeten för år 2026 ska man överväga hur 
många unga sommarjobbare man kan anställa för att rensa invasiva arter 
övervakat med summan på 10 000 euro. 
 
Förslaget till anvisning understöddes av Sanni Jäppinen, Johanna Fleming, 
Miisa Jeremejew, Saara Huhmarniemi, Anna-Mari Toikka, Elina Kärkimaa, 
Ronja Karkinen, Anna Aintila, Tuovi Ronkainen, Matti Kaurila, Patrik 
Lundell, Marjut Frantsi-Lankia, Kati Kaihlaranta och Martin Valtonen. 
 
Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget med följande 

anvisning: I utarbetandet av budgeten för år 2026 ska man överväga hur 
många unga sommarjobbare man kan anställa för att rensa invasiva arter 
övervakat med summan på 10 000 euro. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 24.02.2025 § 61  
 
Beredare Underhållschef Annika Selart 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslå kommunfullmäktige svaret nedan på fullmäktigemotion 4/2023: 
Skapande av sommarjobbsplatser för unga för bekämpning av invasiva 
främmande arter och att fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och 
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motionen slutbehandlad 
 
2  
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse De grönas fullmäktigegrupps ordförande Markus Myllyniemi lämnade 

följande fullmäktigemotion vid kommunfullmäktiges sammanträde 
6.3.2023: 

 
Fullmäktigemotion för skapande av sommarjobbsplatser för unga för 
bekämpning av invasiva främmande arter. 

 
Med invasiva främmande arter avses arter av organismer som spridit sig i 
ett område utanför artens naturliga utbredningsområde. I värsta fall kan 
dessa främmande arter orsaka allvarlig skada bl.a. för de ursprungliga 
arterna, ekosystemen, odlingsväxterna, skogsbruket eller andra näringar. 
De kan också orsaka betydande ekonomisk olägenhet genom att inverka 
på människornas, djurens eller växternas hälsa eller på fastigheternas 
värde. Olägenheterna kan också vara sociala eller estetiska. 

 
Främmande arter så som vresros, jättebalsamin och spansk skogssnigel 
har stor spridning i Kyrkslätt. Kommunen har tidigare inlett exempelvis ett 
bekämpningsprojekt för avlägsnande av vresrosen år 2021. Främmande 
arter har också bekämpats med talkokrafter exempelvis som en del av en 
valfri kurs för elever i årskurserna 5-6 i Gesterbyn koulu. Det behövs ändå 
mer åtgärder för att stävja mängden främmande arter i vår kommun. 

 
Markägarna är skyldiga att bekämpa främmande arter på sina egna marker 
och denna skyldighet gäller också kommunen. Ett resurseffektivt sätt för 
bekämpningen av främmande arter skulle vara att ha sommarjobbare som 
anställts av kommunen att utföra bekämpningsarbete på områden som 
förvaltas av Kyrkslätts kommun. Bekämpningen skulle vara en lämplig 
uppgift som unga sommarjobbare om arbetet skulle vara väl planerat och 
försiktighetsåtgärderna skulle vara tillräckliga. Samtidigt skulle 
sommarjobbarna för egen del uppmuntra kommuninvånare till talko för 
bekämpningen av främmande arter. 

 
Utnyttjande av sommarjobbare i bekämpningen av främmande arter är 
inget nytt, och exempelvis i Liperi och Jakobstad har unga anställts för 
bekämpningen av främmande arter redan i några år. Tavastehus stad har i 
sin tur anställt unga i samarbete med den lokala 4H-föreningen för talkon 
för bekämpningen av lupin. 

 
För att främmande arter i framtiden ska kunna bekämpas i vår kommun bör 
vi vidta beslutsamma och långsiktiga åtgärder för att förbättra situationen. 
Vi ledamöter som undertecknat motionen föreslår därför att Kyrkslätts 
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kommun utreder möjligheterna att under kommande somrar anställa unga 
för bekämpning av främmande arter. 

 
De Grönas fullmäktigegrupp” 
Utöver Markus Myllyniemi undertecknade följande ledamöter och ersättare 
motionen: Anna-Mari Toikka, Maarit Orko, Paula Oittinen, Irja Kekkonen, 
Ronja Karkinen, Miisa Jeremejew, Sanni Jäppinen, Katja Ylisiurua, 
Johanna Fleming, Krista Petäjäjärvi, Kim Liljequist, Patrik Lundell, Linda 
Basilier, Josephine Frimodig, Jenny Mäkinen och Aku Leijala. 
 
Infratjänsternas underhållstjänsters bemötande: 
 
Underhållstjänsterna har redan vidtagit åtgärder för att bekämpa 
främmande arter genom att utnyttja innovativa metoder. 
 
Förra sommaren tog underhållstjänsterna i bruk mobilapplikationen 
Crowdsorsa, med hjälp av vilken kommuninvånarna kunde delta i 
bekämpningen av främmande arter så som lupin, jättebalsamin, vresros 
och kanadensiskt gullris. Deltagarna kunde via appen videofilma och 
märka ut förekomster av arter som ska bekämpas på en karta och 
avlägsna dem, och dessutom tjäna pengar för sitt bekämpningsarbete. 
 
Detta crowdsourcade tillvägagångssätt har visat sig vara ett effektivt sätt 
att hantera främmande arter och samtidigt öka kommuninvånarnas 
deltagande i miljövården. Erfarenheterna har varit positiva, och vi planerar 
att fortsätta användningen av Crowdsorsa-applikationen även kommande 
sommar. 
 
Det är viktigt att unga engageras i bekämpningen av främmande arter, och 
applikationen Crowdsorsa erbjuder dem möjlighet att delta på ett flexibelt 
sätt enligt egen tidtabell. Appen möjliggör också deltagande i stor skala, 
vilket intensifierar bekämpningsarbetet. 
 
Vi kommer att informera kommuninvånarna, inklusive de unga, om 
användningen av appen, och vi uppmuntrar alla att delta aktivt i 
bekämpningen av främmande arter. På så sätt kan vi tillsammans främja 
bevarandet av naturens mångfald i Kyrkslätt. 
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Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i fullmäktige (N.S.) och val av ny ersättare 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 23    
689/00.00.01/2021  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Niklas Sillman avsked från uppdraget som ersättare i fullmäktige 
 
2 
antecknar för kännedom att centralvalnämnden bedömer behovet av att 
utse en ny ersättare i fullmäktige. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 10.02.2025 § 48  
 
Beredare Administrativ sakkunnig Gunnel Ekström,  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Niklas Sillman avsked från uppdraget som ersättare i fullmäktige 
 
2 
antecknar för kännedom att centralvalnämnden bedömer behovet av att 
utse en ny ersättare i fullmäktige. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Niklas Sillman har begärt avsked från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige på grund av flytt från orten. 
 
 Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 

förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. Ledamöter och ersättare i fullmäktige 
beviljas avsked av fullmäktige. 
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Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i direktionen för affärsverket Kyrkslätts 
vatten (N.S.) och val av ny ersättare 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 24    
695/00.00.01/2021  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige  

 
1 
beviljar Niklas Sillman avsked från uppdraget som ersättare i direktionen 
för affärsverket Kyrkslätts vatten och 
 
2 
väljer en ny ersättare i stället för Niklas Sillman till utgången av 
mandatperioden. 

 
Behandling Kim Liljequist / SFP: SFP föreslår Thomas Vasenius till ny ersättare. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt 

 
1 
bevilja Niklas Sillman avsked från uppdraget som ersättare i direktionen för 
affärsverket Kyrkslätts vatten  
 
2 
välja Thomas Vasenius till ny ersättare i direktionen för affärsverket 
Kyrkslätts vatten i stället för Niklas Sillman till utgången av 
mandatperioden. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 10.02.2025 § 49  
 
Beredare Administrativ sakkunnig Gunnel Ekström  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige  
 
1.1 
beviljar Niklas Sillman avsked från uppdraget som ersättare i direktionen 
för affärsverket Kyrkslätts vatten och 
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1.2 
väljer en ny ersättare i stället för Niklas Sillman till utgången av 
mandatperioden. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Niklas Sillman har begärt avsked från uppdraget som ersättare i 

affärsverket Kyrkslätts vatten på grund av flytt från orten. 
 

Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. 
 
Direktionen för affärsverket Kyrkslätts vattens sammansättning är följande:  
 
Urho Blom, Saml.  /  Viveca Lindgren, Saml.   
Jukka Ylikoski, Kirnu  /  Toni Lehtinen, Sannf. 
Katja Juuti, Pro Kyrkslätt / Seppo Palkki, Pro Kyrkslätt 
Jens Gellin, Gröna  / Sea Eklund, Gröna 
Siv Ahlberg, SFP  /  Niklas Sillman, SFP 
 
Till ordförande valdes Urho Blom och till vice ordförande Jukka Ylikoski. 
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Anhängiga fullmäktigemotioner 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 25    
1308/00.01.02/2019  
 
 
Beslutsförslag    
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar 

förteckningen över anhängiga fullmäktigemotioner för kännedom. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 24.02.2025 § 63  
 
Beredare Administrativ sakkunnig Gunnel Ekström, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar förteckningen över 
anhängiga fullmäktigemotioner för kännedom 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Kommunstyrelsen ska enligt 147 § i förvaltningsstadgan före utgången av 

mars månad och oktober månad varje år framlägga för fullmäktige en 
förteckning över de motioner som väckts av fullmäktigeledamöterna och 
som sänts till kommunstyrelsen, men som fullmäktige inte ännu behandlat 
färdigt. Samtidigt ska man meddela vilka åtgärder som vidtagits med 
anledning av motionerna. 

   
 
 
 
Liitteet / bilagor 

2 Anhängiga fullmäktigemotioner mars 2025 
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Fullmäktigemotion 2/2025: Förstärkning av samarbetet mellan Kyrkslätts kommun och Omnia 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 26    
200/00.04.02/2025  
 
   
    
Beslut Kommunfullmäktige sänder fullmäktigemotionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
Redogörelse De Grönas fullmäktigegrupp i Kyrkslätt lämnade följande fullmäktigemotion 

vid kommunfullmäktiges sammanträde 3.3.2025: 
 

Förstärkning av samarbetet mellan Kyrkslätts kommun och Omnia 
 
Omnias verksamhetsställe i Kyrkslätt erbjuder ett brett utbud av 
yrkesstudier. Man söker till yrkesutbildning efter grundskolan och det 
fungerar ofta som en garanti för en studieplats på andra stadiet. 
Gymnasier har medeltalsgränser, vilket även gäller populära 
yrkesområden, men vanligtvis finns det en plats inom yrkesutbildningen 
även för den sökande vars medeltal är blygsamt. Yrkesutbildningen bär 
således ett starkt samhällsansvar, för att inte tala om att Finland får de 
yrkeskompetenser som landet behöver. Alla unga är inte heller redo att 
flytta längre bort från Kyrkslätt när grundskolan slutar. 
 
Vi föreslår att Kyrkslätts kommuns bildningssektor utreder hur yrkesstudier 
skulle kunna öppnas upp för elever redan under grundskolan. 
 
SDP:s fullmäktigegrupp i Kyrkslätt 
Tuovi Ronkainen, Sini Felipe, Ari Harinen och Tero Suominen.” 
 
Fullmäktigemotionen undertecknades utöver av Tuovi Ronkainen, Sini 
Felipe, Ari Harinen och Tero Suominen också av Nina Bogatenko,    

 
Liitteet / bilagor 

3 Fullmäktigemotion SDP 



 

 

Kyrkslätts kommun 
Kommunfullmäktige 

Protokoll 2  22/30 

 
  

 

 
Fullmäktigemotion 3/2025: Främjande av äldres välbefinnande och stödjande av äldres 
funktionsförmåga i samarbete med välfärdsområdet 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 27    
213/00.04.02/2025  
   
   
Beslut Kommunfullmäktige sänder fullmäktigemotionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
Redogörelse Centerns fullmäktigegrupp / Marjut Frantsi-Lankia lämnade följande motion 

vid kommunfullmäktiges sammanträde 3.3.2025: 
 

”Främjande av äldres välbefinnande och stödjande av äldres 
funktionsförmåga i samarbete med välfärdsområdet 
När man blir äldre börjar funktionsförmågan förr eller senare bli sämre och 
behovet av hjälp, stöd och service ökar. 
När funktionsförmågan blir sämre har man färre möjligheter att motionera 
utomhus, syssla med hobbyer och upprätthålla sociala kontakter. 
Ensamheten ökar och man blir lätt deprimerad. Detta försämrar 
funktionsförmågan och möjligheten att klara sig hemma ytterligare. Den 
onda cirkeln blir värre och servicebehovet kan öka överraskande fort. 
 
Tjänsterna för de äldre är i en kris när välfärdsområdena söker 
besparingar. Servicestrukturen lättas och servicekriterierna görs strängare, 
och man utvecklar teknologin och de digitala tjänsterna för att ersätta 
service ansikte mot ansikte. Allt mer önskas också att de nära anhörigas 
ansvar för omsorgen ökar. Förändringarna i servicen hotar de äldres 
välbefinnande och funktionsförmåga om det inte längre finns tillräckligt 
stöd. En av kommunens viktiga lagstadgade uppgifter är att främja alla 
kommuninvånares hälsa och välbefinnande oavsett ålder. I Kyrkslätt har 
det främst inneburit att erbjuda idrottstjänster. Men hur främjar kommunen 
de äldres välbefinnande vid det laget då funktionsförmågan inte längre 
räcker till för självständig motion och självständigt friluftsliv?  
 
I Veikkola började Brita Blombergs testamentsprojekt för cirka 15 år sedan. 
Det erbjöd de äldre i området service som kommunen inte erbjöd. Under 
årens lopp ordnade testamentsprojektet många former av service, hjälp 
och stöd för personer över 68 år, bl.a.. servicehandledning och 
uppsökande åldringsarbete, seniorcaféverksamhet, välfärdstjänster så som 
fotvård, hjälp med tunga gårdsarbeten eller fönstertvätt. Man delade ut 
tillbehör som ökar säkerheten och matbiljetter för att ta vara på svinnmat. 
Dessutom ordnades stolgymnastik och motion varje vecka samt 
gemensamma skjutsar för att uträtta ärenden, utfärder och feststunder 
med samvaro.  
 
Med hjälp av testamentsprojektet aktiverade man de äldre bl.a. med 
föreningars och frivilligas stöd. Under de första åren gjorde 
servicehandledaren också hembesök hos ensamma äldre människor och 
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aktiverade dem med i verksamhet eller ordnade den hjälp som de 
behövde. Delaktigheten, kamratstödet och den sociala gemenskapen 
bland de äldre i området ökade, och det uppstod nya vänskaper under 
årens lopp. Behovet av kommunens tjänster minskade och välbefinnandet, 
aktiviteten och funktionsförmågan ökade. BB-testamentsprojektet 
upphörde i fjol när medlen tog slut. 
 
Vi undertecknade fullmäktigeledamöter föreslår att kommunen i samarbete 
med Västra Nylands välfärdsområde samt lokala föreningar och frivilliga 
utvecklar en modell som syftar till att erbjuda stöd för att främja 
välbefinnande och upprätthålla funktionsförmågan bland de äldre som bor 
hemma utifrån erfarenheterna av BB-testamentsprojektet. Det är möjligt 
och nödvändigt att stödja de äldres generella funktionsförmåga t.ex. med 
hjälp av regelbundna inspirationer, hobbyer och kamratstöd samt 
delaktighet, varvid kostnaderna för tyngre service minskar.  
 
Kyrkslätt 3.3.2025 
 
Marjut Frantsi-Lankia” 
 

 Fullmäktigemotionen undertecknades utöver av Marjut Frantsi-Lankia av 
Sini Felipe, Jukka Ylikoski, Anna Aintila, Antti Salonen, Johanna Fleming, 
Matti Kaurila, Miisa Jeremejew, Anna-Mari Toikka och Kati Kaihlaranta.   

 
Liitteet / bilagor 

4 Centerns fullmäktigemotion, 3.3.2025 
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Fullmäktigemotion 4/2025: En ny badstrand till Kantvikområdet – öppnande av Båtviks strand 
för kommuninvånarna 
Kommunfullmäktige 03.03.2025 § 28    
216/10.03.01.04/2025  
   
   
Beslut Kommunfullmäktige sänder fullmäktigemotionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 
 
Redogörelse De Grönas fullmäktigegrupp / Saara Huhmarniemi lämnade följande 

motion vid kommunfullmäktiges sammanträde 3.3.2025: 
 

”En ny badstrand till Kantvikområdet – öppnande av Båtviks strand 
för kommuninvånarna 
 
Havsnärheten har sedan länge varit en del av Kyrkslätts varumärke, och 
kommunens nya slogan ”700 år på vågtoppen” syftar också på Kyrkslätts 
havsnärhet. Ändå har kommuninvånarnas tillgång till havsstrand och 
strändernas tillgänglighet varit en stötesten i Kyrkslätt. Under årens lopp 
har man presenterat flera visionsbilder av havsstränder, men resultaten 
har varit obetydliga. 
 
I Båtvik i Kantvikområdet ligger en unik och lång naturlig sandstrand vid 
Pickalaviken. Sandstranden fortsätter från stranden till havet och blir svagt 
djupare. Därmed skulle den vara en lämplig badstrand även för barn. 
Sandstranden ligger på ett område som nu är ingärdat, men sandstranden 
är inte till exempel en del av ett gårdsområde för bosättning. I 
utvecklingsbilden för Kantvik 2040 ”Havsnära Kantvik”, som godkänts i 
kommunfullmäktige, har man märkt ut en badstrand och nya 
bostadsområden på området. (https://kirkkonummi.fi/wp-
content/uploads/files/591958ab9635eb872500014c/Kantvikin_kehityskuva
_2040_-diarinumero.pdf) 
 
Vi undertecknade fullmäktigeledamöter föreslår att Kyrkslätts kommun 
omedelbart inleder förhandlingar med markägaren i syfte att öppna Båtviks 
sandstrand för kommuninvånarna till exempel med hjälp av 
jordanskaffningar, ett planprojekt eller allemansrätten.  
 
Gröna fullmäktigegruppen 
Saara Huhmarniemi” 
 
 

 De Grönas fullmäktigegrupp / Saara Huhmarniemi, Johanna Fleming, 
Miisa Jeremejew, Maarit Orko, Ronja Karkinen, Markus Myllyniemi, Sanni 
Jäppinen, Reetta Hyvärinen och Elina Kärkimaa. Fullmäktigemotionen 
undertecknades utöver av de Grönas fullmäktigegrupp av Matti Kaurila och 
Stefan Gustafsson.   
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Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
Uusi uimaranta Kantvikin alueelle_sv 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 19, § 20, § 25, § 26, § 
27, § 28 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 21, § 22, § 23, § 24 

 

Kommunalbesvär 

 

  

Anvisning om anförande av kommunalbesvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över 
kommunfullmäktiges beslut  

I detta beslut söks ändring genom besvär. Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser 
eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part), och 
kommunmedlemmar. 

  

Besvärsmyndighet 

 

Ändring i beslutet anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 

Besvärstid 

 

Besvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 

Delfående  

En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat visas.  
Vid vanlig elektronisk delgivning med partens samtycke, anses parten ha fått del av beslutet den 
tredje dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas. 

Vid bevislig delgivning anses parten ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som framgår av 
mottagningsbeviset eller vid den tidpunkt som antecknats på ett skilt mottagningsbevis. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för sökande 
av ändring beräknas. Om den bestämda tidens sista dag infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton eller midsommarafton eller helgfri lördag får besvär 
anföras första vardagen därefter. 

Besvärsgrunder  

Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
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• beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 

 

 

• den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 

 

 

• beslutet annars strider mot lag. 

Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten innan 
besvärstiden löper ut. 

Besvärsskriftens innehåll 

 

Besvär ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besväret, som riktas till besvärsmyndigheten, ska uppges: 

 

• det beslut i vilket ändring söks 

 

 

• till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 

 

 

• de grunder på vilka ändring yrkas. 

 

 

  

I besväret ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
besväret, ska även denna persons namn och hemkommun anges. 
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I besväret ska dessutom ingå postadress, telefonnummer och andra behövliga kontaktuppgifter. 
Ifall besvärsmyndighetens beslut kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna besväret. 

Till besväret ska fogas 

• det beslut i original eller kopia i vilket ändring söks genom besvär 

 

 

• intyg över vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning över när besvärstiden har 
börjat 

 

 

• de handlingar som ändringssökanden åberopar till stöd för sina yrkanden, om de inte redan 
tidigare har lämnats till myndigheten. 

Inlämning av besvärsskriften 

 

Besvärsskriften ska inom besvärstiden lämnas in till Helsingfors förvaltningsdomstol på adressen: 

Helsingfors förvaltningsdomstol 

Banbyggarvägen 5 

00520 HELSINGFORS 

Telefon: 029 56 42000 (växel), Kundtjänst/registratorskontoret 029 56 42069 

 

Telefax: 029 56 42000 

 

E-post: helsinki.hao@oikeus.fi 

Tjänstetid: 8.00 - 16.15. 

Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på 

adressen https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/ 

  

https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/%23/
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Besvärsskriften kan på eget ansvar sändas per post eller med bud. Besvärshandlingarna ska 
lämnas till posten i så god tid att de hinner fram senast på den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskriften också sändas per telefax eller e-post inom den utsatta 
besvärstiden. En handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden 
tillställas rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgänglig för myndigheten i 
mottagarapparaten eller datasystemet. 

Avgift för behandling av besvär 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut en 

rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (1455/2015). 

Aktuell information om rättegångsavgifterna finns på Domstolsväsendets webbplats   

 

Skadeståndsärenden 

 

Förvaltningsdomstolen prövar inte krav som gäller grund för skadestånd eller skadeståndsbelopp. 
Den behöriga allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller skadeståndskrav. 

Arbetsavtalsärenden 

Förvaltningsdomstolen tar inte besvär, som gäller beslutets stridighet med arbetsavtalslagen, till 
prövning. Den allmänna domstolen (tingsrätten) behandlar tvistemål som gäller tolkning av 
arbetsavtalslagen. 

https://oikeus.fi/tuomioistuimet/sv/index/utrattandeavarendenochoffentlighet/avgifter/rattegangsavgiftervidforvaltningsdomstolarna.html

